
Ministrul Justiţiei, Tudorel
Toader, a declarat luni, la
Iaşi, că va publica, joi,

lista celor care au vizitat arhiva SIPA,
”cu nume, prenume, număr de vizite,
data și ora și minutul”. ”De aici deja o
primă concluzie se poate trage”, a
adăugat ministrul. “Așa, dacă vreți, e
un enunț general, adevărul
întotdeauna și în orice domeniu
trebuie să iasă la suprafață. Evident,
m-am referit la adevărurile din arhiva
SIPA, pentru că probabil sunt mai

multe și arhiva asta SIPA vedeți că
reprezintă o procupare așa pentru
toată lumea și în dezbaterea publică,
și jurnalistică, și în mediul juridic.
Respectând procedurile, respectând
regulamentul, respectând
competențele de desecretizare a
arhivei, vom face cunoscute aceste
adevăruri. Primul pas pe care îl voi
face săptămâna aceasta, joi, voi
publica lista celor care au vizitat
arhiva, celor care au intrat în arhivă,
singuri, în echipă, am și momentul -
ora la care au intrat, ora la care au
ieșit, ca să știe lumea, dacă vreți, cine
cunoaște acele adevăruri din arhivă.
Eu știu cine a intrat, eu nu am intrat
nici pe holul arhivei. Știu cine a intrat.
Primul pas, repet: nume, prenume și
număr de vizite și data și ora și
minutul - și de aici deja o primă
concluzie se poate trage. Veți ști că X
cunoaște ce e în arhivă, veți ști că
unul a intrat de mai multe ori, veți ști

că unii au intrat în echipă, alții au intrat
singuri, veți cunoaște așadar
depozitarii informațiilor din arhivă”, a
declarat Tudorel Toader.

Ministrul Justiţiei a anunţat că va
publica numele celor care au vizitat
arhiva SIPA şi numărul de vizite,
precizând că documentele serviciului
secret reprezintă “o pată pe obrazul
Justiţiei române”. “Arhiva SIPA - o pată
pe obrazul Justiției române! Plăcut
sau neplăcut, adevărul trebuie să fie
scos la suprafață. Primul pas - voi
publica numele celor care au “vizitat”
arhiva, eventual și numărul “vizitelor”
efectuate!”, a scris, luni dimineaţă,
ministrul Justiţiei pe pagina sa de
Facebook.

Arhiva SIPA a fost readusă în
atenția opiniei publice de Dan
Andronic, acesta susținând că au fost
copiate documente. Ulterior, au avut
reacţii pe acest subiect şi preşedintele
României, premierul, dar şi
preşedintele PSD. Președintele Klaus
Iohannis a declarat joi, întrebat de
situația privind arhivele SIPA, că în
spațiul public apar “ciorbe reîncălzite,
la anumite momente politice”,
subliniind că Ministerul Justiției trebuie
să ia o decizie în legătură cu ceea ce
se va întâmpla cu documentele. Sorin
Grindeanu, premierul României, a
spus că susține desecretizarea arhivei
SIPA, precizând că a avut discuții cu
ministrul Justiției pe această temă.
Liderul PSD, Liviu Dragnea, a declarat
că încrederea sa în ministrul Justiţiei,
Tudorel Toader, va fi „aproape de
zero” dacă acesta nu va desecretiza
raportul făcut la Ministerul Justiţiei, în
2007, privind dispariţia unor
documente din arhiva SIPA.
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Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader:

Primul-ministru, Sorin Grindeanu, a
declarat luni că băncile ar trebui să se
orienteze și către România rurală, care are un
potențial imens - „România rurală este prea
puțin atractivă pentru dumneavoastră, dar a
venit timpul ca pe lângă biserică și locul de
socializare să existe și un bancomat. Este
nevoie să vă gândiți la potențialul României
rurale. În anumite țări, plățile se fac exclusiv

online; ne dăm
seama că și țara
noastră se
îndreaptă tot acolo.
Acest lucru
înseamnă o limitare
a economiei gri și o
mare
debirocratizare“.
Grindeanu a
reamintit și de
atacurile cibernetice
care au afectat
recent întreaga

lume - „În această lună au fost două atacuri
cibernetice de amploare, care au arătat că
trebuie să ne pregătim mai bine și să fim mai
eficienți. Este nevoie să identificăm cele mai
bune soluții, în interesul economiei și al
cetățenilor. Consider oportună propunerea
Asociației Române a Băncilor de a constitui
un grup de lucru interministerial din care să
facă parte și membrii instituțiilor bancare
(Grupul pentru agenda digitală - n.r.)“.
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Prea ATM, prea
ca la țară „Arhiva SIPA - o pată pe obrazul Justiției

române! Plăcut sau neplăcut, adevărul
trebuie să fie scos la suprafață“

Arhiepiscopul Tomisului, IPS
Teodosie, va fi judecat în continuare
sub control judiciar, după ce Curtea de
Apel Constanța a respins, luni,
solicitarea DNA de arestare la domiciliu
a prelatului, în dosarul în care este
acuzat, alături de alte persoane, de
obținere fără drept de fonduri
europene. Magistrații Curții de Apel
Constanța au respins, luni, cererea de
înlocuire a măsurii preventive a
controlului judiciar cu măsura
preventivă a arestului la domiciliu,
dispusă față de Teodosie Petrescu,
drept neîntemeiată. Decizia instanței
nu este definitivă, putând fi contestată
în termen de 48 de ore de la
comunicare, la Înalta Curte de Casaţie
şi Justiţie.

Reamintim că Arhiepiscopul
Tomisului este judecat, alături de alte
persoane, pentru folosirea sau
prezentarea cu rea-credință de
documente ori declarații false, inexacte

sau incomplete, dacă fapta are ca
rezultat obținerea pe nedrept de fonduri
europene, în formă continuată. În
prezent dosarul se află în procedură de
cameră preliminară la Curtea de Apel
Constanța.

ARHIEPISCOPUL TOMISULUI:
„APRECIEZ DECIZIA OBIECTIVĂ A
JUDECĂTORULUI“ Arhiepiscopul
Tomisului, IPS Teodosie, care va fi
judecat în continuare sub control
judiciar, apreciază ”decizia obiectivă a
judecătorului”. Potrivit unui comunicat
transmis de Biroul de Comunicare al
Arhiepiscopiei Tomisului, urmare a
deciziei Curții de Apel Constanța, de
respingere a cererii DNA de arest
preventiv pentru IPS Teodosie,
Arhiepiscopul Tomisului apreciază
decizia obiectivă a judecătorului, care
nu s-a lăsat influențat de documentele
depuse. ”Decizia mi-a dat speranţe că
întregul dosar va avea parte de o
justiţie obiectivă”, a spus IPS Teodosie.

Decizia nu este definitivă

IPS Teodosie, Arhiepiscopul
Tomisului, rămâne 
sub control judiciar


